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PROTOKÓŁ nr XXVIII/08  
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 października 2008 roku w godzinach 1000 – 1345  
w sali konferencyjnej nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  
 
 

Obradom przewodniczył  
Włodzimierz Marczewski – przewodniczący Rady Miejskiej  
 
Na 23 radnych ustawowego składu rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 
Radni obecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Grzegorz  Gorlo,  
4. Roman   Dębski,  
5. BoŜenna  Dunat,  
6. Mieczysława  Gajewska,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Andrzej  Matusiewicz,  
12. Krzysztof  Ołowniuk,  
13. Ryszard  Ołów,  
14. Ryszard  Perkowski,  
15. Anna   Ruszewska,  
16. Ewa   Sidorek  
17. Zdzisław  Siemaszko,  
18. Sławomir  Sieczkowski,  
19. Sławomir  Szeszko,  
20. Tadeusz  Szymańczyk,  
21. Andrzej  Turowski,  
22. Mieczysław  Urbanowicz,  
23. Tadeusz  Zamaro.  
− lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli:  
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta, Skarbnik i Sekretarz 
Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy 
inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciela radia i telewizji oraz prasy.  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 
Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad.  
 

Włodzimierz Marczewski otwierając XXVIII obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza – 
Zastępcę Prezydenta Miasta, Marka Buczyńskiego – Zastępcę Prezydenta 
Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta.  
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  
 

BoŜenna Dunat zgłosiła wniosek  aby przenieść tematy przewidziane  
do realizacji w punkcie 17, 18 i 19 na początek obrad zaraz po punkcie 4.  
 
Włodzimierz Marczewski poddał wniosek radnej pod głosowanie.  
 
Głosowanie nad wnioskiem pani BoŜenny Dunat:  
– za przyjęciem wniosku głosowało    –  16 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    4.   
 
Radni nie zgłosili innych uwag, został przyjęty następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVII/08 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 24 września 2008 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi ElŜbiety 
Basałaj na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych  
w Suwałkach.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Waldemara 
Fidrycha na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych  
w Suwałkach.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Waldemara 
Fidrycha na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Centrum Sztuki 
Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły w Suwałkach.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum 
Okręgowemu w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2008 ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie 
wkładu niepienięŜnego (aportu) do spółki (Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej Spółka z o.o.).  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyŜszenia kapitału 
zakładowego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością oraz dopłaty z tytułu obsługi 
kredytów zaciągniętych przez Spółkę na budowę budynków komunalnych.  

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego kwartału zawartego pomiędzy ulicami:  
T.Noniewicza, Ciesielską, 1 Maja, Sejneńską i Placem Marii Konopnickiej 
w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
opieki nad zabytkami miasta Suwałk na lata 2009 – 2012”.   

16. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych przez 
osoby zobowiązane art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 z póź. zm.) 
dokonanej przez podmioty do tego uprawnione wyŜej wymienioną a ustawą.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
radnym Rady Miejskiej oraz rozliczania kosztów podróŜy słuŜbowych.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2008 rok.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Szymona Janowicza  
na dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
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20. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

21. Wnioski i oświadczenia radnych.  

22. Zamknięcie obrad.  

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXVII/08 obrad Rady Miejskiej w Su wałkach.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXVII sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu,  
czyli w dniu 28 października 2008 r. W wymienionym terminie do treści 
protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół  
nr XXVII/08 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 24 września 2008 r.  
− załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Informację o pracy Prezydenta 
Miasta i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili innych uwag do przedłoŜonego materiału w związku  
z powyŜszym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 24września 2008 r. została przyjęta.   
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi ElŜbiety Basałaj  
na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.  
 

Mieczysław Urbanowicz – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Sławomir Szeszko zapytał jakie kryteria decydowały o skreśleniu z listy osób 
zakwalifikowanych do przydziału mieszkania oraz czy przed skreśleniem była 
przeprowadzana lustracja warunków zamieszkania.  
 

Marian Luto wyjaśnił, Ŝe on jako dyrektor Zarządu Budynków Mieszkalnych 
nie ma uprawnień do skreślania kogokolwiek z listy. Decyduje o tym Społeczna 
Komisja Mieszkaniowa biorąc pod uwagę kryterium dochodowe  
i powierzchniowe. W rozpatrywanym przypadku był to projekt listy osób 
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zakwalifikowanych wstępnie przez komisję, który dotyczył 30 rodzin.  
Po analizie zwalnianych zasobów ZBM i kosztów, zaszła konieczność redukcji 
przydziałów do około 25 lokali. Komisja pracuje w marcu i kwietniu, wizytuje  
i ustala projekt listy, który podaje do publicznej wiadomości na koniec marca. 
W międzyczasie pani ElŜbieta Basałaj złoŜyła do ZBM kolejny wniosek  
o przydział mieszkania podając nowy adres. Ze względu na nowe okoliczności 
przedmiotowy wniosek został skierowany do rozpatrzenia przez komisję  
w następnym roku.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za podjęciem uchwały głosowało    –  23 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie  została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /261/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie skargi ElŜbiety Basałaj na działalność dyrektora Zarządu 
Budynków Mieszkalnych w Suwałkach  
− załącznik nr 8  do protokołu. 
 

 
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Waldemara Fidrycha  
na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.  

 
Mieczysław Urbanowicz – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za podjęciem uchwały głosowało    –  23 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie  została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /262/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie skargi Waldemara Fidrycha na działalność dyrektora Zarządu 
Budynków Mieszkalnych w Suwałkach  
− załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Waldemara Fidrycha  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

 
Mieczysław Urbanowicz – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za podjęciem uchwały głosowało    –  23 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie  została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /263/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie skargi Waldemara Fidrycha na działalność Prezydenta Miasta 
Suwałk   
− załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad pkt. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Centrum Sztuki 
Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły w Suwałkach.  
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Krzysztof Ołowniuk przedstawił opinię Komisji Kultury Sportu i Turystyki   
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Andrzej Matusiewicz – uchwała intencyjna w kwestii utworzenia galerii 
została podjęta w 2006 roku, teraz formalnościom stało się zadość. Zdaniem 
radnego proponowany projekt uchwały zawiera niedomówienia formalne. 
UwaŜa, Ŝe nie wiadomo do końca jaka to będzie galeria. Ma być w strukturze 
Muzeum Okręgowego, które nie jest właścicielem Ŝadnego dzieła profesora 
Strumiłły. Jednocześnie w uzasadnieniu niebezpieczny jest zapis, Ŝe: 
„prowadzone są działania w zakresie ustalenia zasobu prac do celów 
ekspozycyjnych”. Po analizie treści uzasadnienia odniósł wraŜenie, Ŝe zbiory 
będą dzielone, a tak być nie powinno. Zapytał, jaki procent eksponatów będzie 
własnością Muzeum Okręgowego? Dodał, Ŝe nie jest przeciwnikiem utworzenia 
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galerii. Jest zdania, Ŝe placówka prowadząca galerię powinna być równieŜ 
właścicielem obiektu, w którym będzie się ona znajdować.  
 
Stanisław Kulikowski odnosząc się do wątpliwości przedmówcy stwierdził,  
iŜ nie odniósł wraŜenia, Ŝe zbiór dzieł pan profesora Andrzeja Strumiłły będzie 
dzielony.  Powstanie galerii jest w jego opinii znakomitym pomysłem.   
 
Józef Gajewski wyjaśnił, Ŝe utworzenie Galerii Sztuki Współczesnej jest 
uzupełnieniem struktury organizacyjnej Muzeum Okręgowego. W planie jest nie 
tylko galeria dzieł profesora Andrzeja Strumiłły, ale równieŜ innych artystów. 
Tworzona komórka zajmie się gromadzeniem, skupowaniem, prezentacją sztuki 
współczesnej. W najbliŜszym czasie pan Strumiłło przekaŜe cześć swoich dzieł 
do ekspozycji w galerii, na czas nieokreślony. Natomiast te dzieła profesora, 
które są aktualnie w zasobach Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki, 
po otwarciu galerii, zostaną przekazane do zasobów muzeum. Zaakcentował,  
Ŝe nikt nie ma zamiaru dzielić kolekcji. Dodał, Ŝe nie widzi przeszkód aby 
budynek przy Kościuszki 45 w przyszłości przeszedł na własność Muzeum 
Okręgowego. Aktualnie ze względu na brak pomieszczeń z przedmiotowego 
budynku korzystają dwie jednostki miejskie, muzeum oraz pracownia 
urbanistyczna.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    19 radnych,  
– przeciw        –     4,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /264/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie utworzenia Centrum Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja 
Strumiłły w Suwałkach  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum 
Okr ęgowemu w Suwakach.  
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Krzysztof Ołowniuk przedstawił opinię Komisji Kultury Sportu i Turystyki   
– załącznik nr 18 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    19 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     4.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /265/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie nadania statutu Muzeum Okręgowemu w Suwakach   
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2008 ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinie Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    22 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /266/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2008 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
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Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie 
wkładu niepienięŜnego (aportu) do spółki.   
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    22 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /267/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie wkładu 
niepienięŜnego (aportu) do spółki  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyŜszenia kapitału 
zakładowego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością oraz dopłaty z tytułu obsługi kredytów 
zaciągniętych przez Spółkę na budowę budynków komunalnych.  
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    20 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     3.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /268/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością oraz dopłaty z tytułu obsługi kredytów 
zaciągniętych przez Spółkę na budowę budynków komunalnych  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Ad pkt. 13   
Interpelacje i zapytania radnych.  

Anna Ruszewska - w imieniu osób biorących udział w zawodach prosiła  
o umieszczenie zegara na stadionie lekkoatletycznym przy ul. Wojska 
Polskiego.  
 
Mieczysława Gajewska - apelowała o uporządkowanie terenu WyŜszej Szkoły 
Suwalsko – Mazurskiej przy ulicy Szpitalnej. Znajdują się tam opuszczone 
magazyny, panuje ogólny bałagan. Budynki te niszczeją i zagraŜają 
bezpieczeństwu. MłodzieŜ urządza tam spotkania z alkoholem, pojawiają się teŜ 
narkotyki.  
Prosiła równieŜ o zabezpieczenie tyłów suwalskiego szpitala psychiatrycznego, 
poniewaŜ tam teŜ spotykają się nieformalne grupy młodzieŜy.  
 
Stanisław Kulikowski - 

zwrócił się z prośbą o podanie rzetelnej informacji o sytuacji suwalskiego 
szpitala. Nawiązał do posiedzenia Rady Społecznej, które było w pewnym 
sensie podsumowaniem dotychczasowej działalności dyrektora szpitala pana 
Grzegorza Gałązki. Na spotkaniu tym przedstawił on program restrukturyzacji 
szpitala, który został poddany duŜej krytyce. W skutek tego dyrektor poprosił 
aby nie poddawać przedmiotowego programu pod głosowanie. Pan Gałązka 
obejmując funkcję dyrektora w suwalskim szpitalu obiecał daleko idącą 
reorganizację szpitala, wzmocnienie organizacyjne i personalne. Tymczasem  
w bieŜącym miesiącu odejdzie ze szpitala ostatni kardiolog, czego skutkiem 
będzie likwidacja  oddziału kardiologii. Pojawia się zagroŜenie, Ŝe nasz szpital 
straci rangę placówki wojewódzkiej.  

Kolejnym tematem poruszonym przez radnego była niepokojąca kwestia 
powstających wokół Suwałk Ŝwirowni. W jego opinii zagraŜają one nie tylko 
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środowisku, ale takŜe miejskim inwestycjom, a w tym budowie obwodnicy. 
Zaapelował aby Marszałek Sejmiku Wojewódzkiego wypowiedział się w tej 
kwestii.  

Zapytał – czy jest potrzeba włączania świateł przez całą dobę  
na skrzyŜowaniu ulic Sejneńskiej i Noniewicza? Nocą jest tam mały ruch 
pojazdów.  
 
Ryszard Ołów był oburzony, Ŝe sanepid wręcza mandaty kobietom 
sprzedającym własne wypieki cukiernicze na miejskim bazarze. Handlujące 
jeŜdŜą sprzedawać sękacze do Augustowa. Zapytał, dlaczego jest taki problem  
w Suwałkach, a nie ma go w innym mieście?   

Poprosił o wyjaśnienie intencji fragmentu wypowiedzi radnego Grzegorza 
Gorlo w radio podczas audycji dotyczącej podsumowania połowy kadencji – 
cyt. „jedna grupa ta większa wspiera dlatego, Ŝe ma z tego profity”.  
 
Roman Dębski w imieniu mieszkańców wsi Szwajcaria, Jasionowo, Białorogi  
i Węgielnia prosił, aby autobus miejski kursował do tych miejscowości równieŜ 
w soboty. Mieszkańcy proszą o kurs dwa razy dziennie, na przykład w godz.  
8 – 9, 13 – 14.   
 
Krzysztof Ołowniuk  wnioskował o wymianę podłóg w Regionalnym Ośrodku 
Kultury i Sztuki w Suwałkach. Zapytał czy jest moŜliwość sfinansowania  
tego remontu z budŜetu miejskiego?  
 
Lechosław Bołtrukanis – zapytał czy istnieje moŜliwość zrefundowania przez 
Miasto Suwałki osobom po 70 roku Ŝycia zamieszkałym na terenie Suwałk, 
szczepionek przeciw grypie?   
 
Sławomir Szeszko – zwrócił się z prośbą o  zorganizowanie całodobowej 
publicznej opieki stomatologicznej w dni wolne od pracy oraz święta.   
 
Zdzisław Siemaszko zgłosił potrzebę zorganizowania  parkingu przy 
Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej w Suwałkach.  
 
Tadeusz Zamaro – w imieniu mieszkańców prosił o ustawienie ekranów 
dźwiękochłonnych przy ulicy Utrata.   
 
Andrzej Matusiewicz –  

zwrócił uwagę na fakt, iŜ jeden z uczniów Specjalnego Ośrodka Szkolno 
– Wychowawczego nr 2, nie został przyjęty do internatu działającego  
przy ośrodku i w związku z tym nie moŜe ukończyć szkoły.   

Zapytał na jakiej podstawie od młodzieŜy z innych gmin chętnej do nauki 
w SOSW nr 2 Ŝąda się skierowań.  
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Mieczysław Jurewicz –  

podzielił obawy Stanisława Kulikowskiego odnośnie sytuacji szpitala. 
Stwierdził, Ŝe zachodzi podejrzenie, iŜ obecny dyrektor robi wszystko aby 
sprowadzić szpital na poziom peryferyjny co moŜe zagraŜać zdrowiu i Ŝyciu 
mieszkańcom Suwałk i okolic.  Zapytał, czy pan Prezydent posiada informacje 
ile zostało zwolnionych pielęgniarek, lekarzy lub ile lekarzy odeszło, bądź ile 
osób czeka jeszcze na zwolnienie,  ile zamknięto oddziałów lub ilu oddziałom 
grozi zamkniecie.  Jakie jest stanowisko Marszałka Sejmiku Wojewódzkiego?  

Był ciekaw, czy ogólnoświatowy kryzys finansowy moŜe mieć negatywny 
wpływ na miejski budŜet?  

Zapytał, czy handlujący zniczami i chryzantemami na placu między 
mostem na Czarnej Hańczy i cmentarzem przy Bakałarzewskiej mają na to 
pozwolenie i czy uiszczają opłatę targową?   
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego kwartału zawartego pomiędzy ulicami: 
T. Noniewicza, Ciesielską, 1–go Maja, Sejneńską i Placem Marii 
Konopnickiej w Suwałkach.  
 
Czesław Renkiewicz  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    22 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII /269/08  
Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego kwartału zawartego pomiędzy ulicami: T. Noniewicza, 
Ciesielską, 1–go Maja, Sejneńską i Placem Marii Konopnickiej  
w Suwałkach  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
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Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
opieki nad zabytkami miasta Suwałk na lata 2009 – 2012”.  
 
Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 
Krzysztof Ołowniuk przedstawił opinie Komisji Kultury Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił swoje stanowisko dotyczące Gminnego programu… 
Nawiązując do wcześniejszych zarzutów mówiących o tym, Ŝe została w nim 
„wypaczona historia” stwierdził, Ŝe nadal to ma miejsce. UwaŜa, Ŝe określenie 
„charakterystyczne dla PRL” jest lakoniczne. Powinno być sprecyzowane jaki 
jest stan faktyczny poszczególnych kamienic, dlaczego nieruchomości zostały 
sprzedane, wywłaszczone, przekazane w administrowanie itd. Dlaczego mówiąc 
o wypaczeniach przy poprzedniej wersji projektu Gminnego programu…  
nie wskazano konkretów?   
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    23 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /270/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad 
zabytkami miasta Suwałk na lata 2009 – 2012”  
– załącznik nr 39 do protokołu.   
 
Ad pkt. 16  
Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych przez 
osoby zobowiązane art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 z póź. zm.) 
dokonanej przez podmioty do tego uprawnione wyŜej wymienioną ustawą.  
 
Adam Karczewski przedstawił informację 
 – załącznik nr 40 do protokołu.  
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Włodzimierz Marczewski przedstawił informację  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym 
Rady Miejskiej oraz rozliczania kosztów podróŜy słuŜbowych.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ projekt uchwały reguluje 
kwestie wysokości diet i przejazdów ujęte dotychczas w dwóch dokumentach. 
Zapoznał Radę z nową regulacją zawartą w § 2 ust. 2 oraz podał kwotę zwrotu 
kosztów przejazdu 1 km w podróŜach słuŜbowych samochodem prywatnym.  

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ projekt powyŜszej uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez kluby radnych.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
 – załącznik nr 42 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    22 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /271/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady 
Miejskiej oraz rozliczania kosztów podróŜy słuŜbowych  
– załącznik nr 43 do protokołu.   
 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2008 
rok.  
 

Józef Gajewski  odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej   
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    19 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     3.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII /272/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2008 rok  
– załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Szymona 
Janowicza na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach.  
 
Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
 – załącznik nr 47 do protokołu.  

 
Ryszard Ołów poinformował, Ŝe Zarząd Budynków Mieszkalnych otrzymał 
informację, iŜ pan Szymon Janowicz figuruje w Gminie Suwałki w wykazie 
podatników podatku rolnego. Wynika z tej informacji, Ŝe  jest on w jednej 
trzeciej współwłaścicielem nieruchomości niezabudowanej o powierzchni  
9,8 ha. O powyŜszym fakcie pan Szymon Janowicz nie informował MOPS’u, 
gdy ubiegał się o świadczenia.  

 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –    23 radnych,  
– przeciw        –     0,  
– wstrzymało się       –     0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII /273/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 października 2008 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi Szymona Janowicza na 
działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach   
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 20  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Józef Gajewski udzielił odpowiedzi:  
 
Annie Ruszewskiej – obiecał, Ŝe zegar zostanie zamontowany. Ustalenia 
poczynione zostaną z dyrektorem Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  
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Mieczysławie Gajewskiej – zobowiązał się upomnieć administratorów terenów, 
na których panuje bałagan i stanowią miejsca zagroŜeń dla młodzieŜy.   
 
Stanisławowi Kulikowskiemu i Mieczysławowi Jurewiczowi – odnosząc się 
do kwestii szpitala odpowiedział, Ŝe po raz kolejny zaapeluje do marszałka 
województwa podlaskiego o wyjaśnienia w sprawie  dalszych losów szpitala. 
Prezydent uznał za stosowne, Ŝeby marszałek pojawił się z tymi wyjaśnieniami 
w Suwałkach. Podkreślił, Ŝe nie ma nic waŜniejszego ponad zdrowie i Ŝycie 
mieszkańców suwalszczyzny.  
 
Stanisławowi Kulikowskiemu – 
 podzielił niepokój radnego w związku z powstającymi wokół Suwałk 
Ŝwirowniami. Jedyne tereny, na których moŜna prowadzić miejskie inwestycje, 
bo nie są wyłączone z powodu ochrony środowiska, to tereny leŜące po stronie 
zachodniej miasta. Tymczasem jedna po drugiej powstają tam Ŝwirownie.  
Ma ich być 35. Wójt Gminy Suwałki wydaje pozytywne opinie  
na wydobycie Ŝwiru, a Marszałek Sejmiku Województwa Podlaskiego na tej 
podstawie wydaje koncesje. Wkrótce tiry woŜące wielotonowe ładunki będą 
niszczyć nasze drogi. ZagroŜone są: budowa obwodnicy Suwałk, będącej 
fragmentem paneuropejskiego  korytarza transportowego – Via Baltiki, trans 
europejskiej linii kolejowej – Real Baltiki oraz lotniska. KsięŜycowy krajobraz 
jaki powstaje po wydobyciu Ŝwiru moŜe mieć ujemny wpływ na rozwój 
turystyki w naszym regionie.  
 Odnosząc się do kwestii świateł drogowych na skrzyŜowaniu ulic 
Sejneńskiej i Noniewicza wyjaśnił, Ŝe najwaŜniejsze jest bezpieczeństwo 
mieszkańców i tylko komisja specjalistów ruchu drogowego mogłaby uznać 
światła za zbędne.   
 
Ryszardowi Ołowiowi – na zapytanie, dlaczego sanepid w Suwałkach wręcza 
mandaty kobietom sprzedającym sękacze na miejskim bazarze przytoczył 
odpowiedź Powiatowego Inspektora Sanitarnego pana Ryszarda Masłowskiego, 
Ŝe kontrole na bazarze są zgodne z obowiązującymi przepisami, a słuŜby 
sanepidu mają obowiązek dbać o bezpieczeństwo sanitarne mieszkańców. 
Sprawdzanie jakości i źródła pochodzenia produktów jest niezbędne, wymagane 
obowiązującymi przepisami.  
 
Romanowi Dębskiemu – odnośnie prośby o kursowanie autobusu miejskiego  
do wymienionych miejscowości w soboty wyjaśnił, Ŝe na sobotnie kursy  
nie było chętnych, dlatego je zlikwidowano.  
 
Krzysztofowi Ołowniukowi – w kwestii remontu podłóg w Regionalnym 
Ośrodku Kultury i Sztuki obiecał, Ŝe miasto spróbuje wyasygnować 20 tysięcy 
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złotych na ten cel. Wyraził, jednak nadzieję, Ŝe ROKiS’owi powinno 
wystarczyć pieniędzy z tegorocznego budŜetu.  
 
Lechosławowi Bołtrukanisowi – w sprawie zafundowania szczepionek przeciw 
grypie osobom w podeszłym wieku odpowiedział, Ŝe osobiście akceptuje  
ten pomysł, ale przeszkodą w jego realizacji są wysokie koszty przedsięwzięcia.  
W Suwałkach jest prawie 5 tysięcy mieszkańców powyŜej 70 roku Ŝycia. Jedna 
szczepionka kosztuje 30 złotych. Daje to kwotę 150 tysięcy złotych. Miasta  nie 
stać na sfinansowanie całkowitych kosztów szczepienia.   
 
Sławomirowi Szeszko – odnośnie zorganizowania całodobowej opieki 
medycznej, obiecał przekazać wniosek Narodowemu Funduszowi Zdrowia.  
 
Zdzisławowi Siemaszko –na zorganizowanie dodatkowego parkingu studentom 
PWSZ przy ulicy Wigierskiej nie pozwala miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego. Tylko na pewien czas moŜna byłoby uŜyczyć uczelni miejsca  
na parking. Przyznał jednocześnie, Ŝe biorąc pod uwagę potrzeby mieszkańców, 
plany dotyczące ulicy Wigierskiej wymagają aktualizacji.  
 
Tadeuszowi Zamaro – w kwestii zamontowania ekranów dźwiękochłonnych 
przy ulicy Utrata oznajmił, Ŝe realizacja tego zadani wymaga ogromnych 
nakładów finansowych, Miasta nie stać na taki wydatek.  
 
Andrzejowi Matusiewiczowi –   
 Przyjęcie jeszcze jednego ucznia do internatu wiąŜe się z koniecznością 
utworzenia grupy i zatrudnienia czterech wychowawców na pełnym etacie. 
Samorząd rozwaŜy jak rozwiązać te sytuację. Dodał, Ŝe chłopiec nadal 
uczęszcza do szkoły.   
 
Mieczysławowi Jurewiczowi – w sprawie handlu chryzantemami obiecał 
zobowiązać Miejską Dyrekcję Inwestycji do sprawdzenia, czy handlujący 
legalnie zajmują pas drogowy a Urząd Skarbowy,  czy odprowadzają podatki.  
  
Ad pkt. 21  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował radnych, iŜ w okresie międzysesyjnym 
do Rady Miejskiej wpłynęły pisma informujące o wszczętych bądź 
zakończonych postępowaniach nadzorczych  w stosunku do podjętych uchwał 
tj.:  

− w wyniku postępowania nadzorczego z dnia 30 września 2008 r. 
stwierdzono niewaŜność uchwały nr XXVI/246/08 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie zasad i trybu 
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przyznawania nagród Miasta Suwałki pracownikom administracji i obsługi 
zatrudnionym w oświatowych i opiekuńczo – wychowawczych jednostkach 
organizacyjnych oraz w Ośrodku Adopcyjno – Opiekuńczym  
w Suwałkach, dla których organem prowadzącym jest miasto Suwałki, 
wyróŜniającym się w pracy zawodowej na rzecz oświaty i wychowania;  

− wszczęto postępowanie nadzorcze w sprawie stwierdzenia niewaŜności 
uchwały nr XXVII/259/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 września 
2008 r. w sprawie ustalenia opłat za świadczenia przedszkoli publicznych 
prowadzonych przez Miasto Suwałki.  

 
Poinformował równieŜ, Ŝe w dniu 14 listopada bieŜącego roku o godz. 1200 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach, odbędzie się prezentacja 
wyników egzaminów wewnętrznych. Przedstawicieli Rady Miejskiej wytypuje 
Komisja Oświaty i Wychowania. 
 
Przypomniał radnym o dostarczeniu do Biura Rady Miejskiej fotografii w wersji 
elektronicznej w związku z przebudową strony internetowej w terminie  
do 10 listopada bieŜącego roku. Jest to termin ostateczny, po którym na stronie 
będą umieszczone nazwiska bez zdjęcia.  
 
Oznajmił, iŜ w ramach inicjatyw społecznych wpłynęły dwa projekty uchwał:  

− wypracowany przez Kluby Radnych Rady Miejskiej w Suwałkach 
„Porozumienie dla Suwałk”, „Sojusz Lewicy Demokratycznej” oraz „Blok 
samorządowy” w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Miejskiej Suwałki;  

− wypracowany przez Klub Radnych Rady Miejskiej w Suwałkach 
„Porozumienie dla Suwałk” w sprawie programu pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 
tworzących nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi  
na terenie Miasta Suwałk.  

Grzegorz Gorlo odnosząc się do wypowiedzi Ryszarda Ołowia na temat audycji  
w radio wyjaśnił, Ŝe nie miał złych intencji. Nie chciał nikogo urazić, były to tylko 
luźne rozwaŜania.  
 
Mieczysława Gajewska podziękowała panu prezydentowi oraz pracownikom 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach za przygotowanie Dnia |Edukacji.  
Podziękowała równieŜ za wsparcie w trudnych chwilach po śmierci jej ojca.   
 
Mieczysław Jurewicz nawiązując do tematu powstających wokół Suwałk 
Ŝwirowni, zaapelował do przewodniczących klubów radnych o przygotowanie 
stanowiska wzywającego do nie naruszania ładu i porządku w Suwałkach.  
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Józef Gajewski zaprosił wszystkich do uczestnictwa w obchodach Narodowego 
Święta Niepodległości w dniu 11 listopada.  
 

Ad pkt. 22 

Zamknięcie obrad.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
26 listopada 2008 roku o godz. 1000 i  poświęcona będzie rozpatrzeniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2008 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
Zamknął XXVIII obrady Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na tym protokół zakończono.  

   
 
     Przewodniczący Rady Miejskiej  

         w Suwałkach  
 

         Włodzimierz Marczewski  

 

Protokołowała:  

 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor BRM  
 


